
پیشنهاد معاون وزیر بهداشت به مردم:  

اگر به سالم بودن لبنیات سنتی 
اطمینان دارید، استفاده کنید

نمی توان روغن پالم را کلا ممنوع کرد

شهروند| وزارت بهداشت و به طور مشخص 
س��ازمان غذا و دارو تکلیف مردم را روشن کرد. 
حالا پس از جنجال هایی که بر س��ر روغن پالم 
در لبنیات ایجاد شد و تأیید و تکذیب ها، رئیس 
س��ازمان غذا و دارو می گوید که نمی توان روغن 
پالم را کلا ممنوع کرد، چراکه امکان سوءاستفاده 
از روغن های خطرناک تر وج��ود دارد. به همین 
خاطر هم به مردم پیش��نهاد ک��رد: »اگر مردم 
اطمینان دارند از لبنیات س��نتی استفاده کنند 
البته این محصولات کنترل نمی شود اما کنترل 
محیطی از نظر بهداش��تی می شود.« گفته های 
رس��ول دیناروند در شرایطی اس��ت که پس از 
افشاگری وزیر بهداشت مردم هنوز هم لبنیات 
را با  نگرانی مصرف می کنند.  حالا این مس��ئول 
در وزارت بهداش��ت به مردم می گوی��د که: » به 
راحتی لبنیات موجود در بازار را مصرف کنید.«  او 
توضیح می دهد:  »من به مردم اطمینان می دهم 
الان شیر و ماست، روغن پالم ندارد. در روغن پالم 
چون اسید چرب اش��باع وجود دارد، خطرناک 

است.« 
دیناروند به وضع واردات پالم به کش��ور اشاره 
می کند:  » س��ال قبل 700 هزار تن واردات پالم 
بود امس��ال به 400 هزار تن می رس��د تا سرانه 
مصرف مانند دنیا به 30 درصد برس��د، پالم در 
تمام فرآورده های غذایی صنعتی مانند چیپس، 
روغن سرخ کردنی و ش��یرینی و شکلات وجود 
دارد اما اگر ممنوع کنیم به سمت روغن ترانس  
می روند که خطرناک تر اس��ت.« به گفته رئیس 
سازمان غذا و دارو، در دنیا ممنوعیت مصرف پالم 
نداریم اما محدودیت داریم.  باید فرهنگ سازی 
کرد که مصرف روغ��ن پالم را م��ردم کم کنند 
چون امکان ممنوعیت مصرف روغن پالم وجود 
ندارد.« در صحبت های رئیس سازمان غذا و دارو 
اما نکته جالب اینجاس��ت که او نگرانی مردم از 
مصرف لبنیات را به گردن رس��انه ها می اندازد.  
»در حوزه غ��ذا در چند هفته گذش��ته اتفاقاتی 
افتاد که برخی رسانه های غیررسمی و مجازی 
سوءاس��تفاده کردند که مردم را نگران مي کند؛ 
نباید تمام تولیدات را زیر س��وال برد. ما نظارت 
و کنترل داریم اما باید درس��ت فرهنگ سازی و 
اطلاع رسانی کرد.« ظاهرا دیناروند فراموش کرده 
که دوازدهم م��رداد ماه وزیر بهداش��ت، به طور 
رسمی، اعلام کرد که ش��یر آلوده به روغن پالم 

است.  
رئیس س��ازمان غ��ذا و دارو با اع��لام این که 
ممکن اس��ت روغن گیاهی و پر چ��رب در تمام 
فرآورده های غذایی صنعتی وجود داشته باشد، 
ادامه می دهد: » روغن س��رخ کردنی، شیرینی و 
شکلات صنعتی و س��نتی )قنادی ها(، چیپس، 
غلات حجیم شده و پفک، ازجمله فرآورده های 
غذایی هس��تند که روغن پالم در آنها اس��تفاده 

می شود.«
مع��اون وزیر بهداش��ت با عن��وان این مطلب 
که در گذش��ته از روغن جام��د هیدروژنه برای 
تهیه این فرآورده های غذایی اس��تفاده می شد 
که روغن پالم جایگزین آن ش��ده است، تأکید 
می کند: »این جایگزینی از نظر ما مطلوب است و 
مراقبت خواهیم کرد که صنایع غذایی به گذشته 
برنگردن��د و از روغن جامد هیدروژنه اس��تفاده 

نکنند که مضرات بیشتری از روغن پالم دارد.«
او در ادامه صحبت هایش برنامه س��ازمان غذا 
و دارو در ش��ش ماهه دوم  سال را کنترل قیمت 
داروهای خاص و بیماریهای صعب العلاج اعلام 
می کند. »حدود 28 درص��د کاهش قیمت برای 
200 قل��م داروی واردات��ی خواهیم داش��ت.« 
دینارون��د همچنین از شناس��نامه دار ش��دن 
برنج های ایران��ی خبر می ده��د.  » ضوابط فنی 
واردات برنج در سال 93 خیلی سختگیرانه تر از 
 سال گذشته است، به طوری که این سختگیری 
در واردات 20 درصد ش��دیدتر ش��ده و از نظر ما 
سلامت برنج های وارداتی در سال جاری بهتر از 

سال های قبل است.«

شورای شهر تصویب کرد 

الزام شهرداری برای کمک به 
خسارت  دیدگان حوادث طبیعی در تهران 
ایس�نا| دو فوریت طرح الزام شهرداری تهران 
ب��رای ارای��ه لایح��ه جامع ب��ه منظ��ور کمک به 
خسارت دیدگان حوادث آنی در تهران به تصویب 
رس��ید.  دو فوریت ط��رح الزام ش��هرداری تهران، 
ب��رای ارای��ه لایحه جامع��ی به منظ��ور کمک به 
خس��ارت دیدگان حوادث طبیعی در شهر تهران، 
در جریان برگزاری هشتادوهشتمین جلسه شورای 
اسلامی شهر تهران طرح و مورد بررسی قرار گرفت. 
احمد مس��جدجامعی، رئیس ش��ورای اسلامی 
شهر تهران پیش از بررسی طرح مذکور خاطرنشان 
کرد: این طرح بخش��ی از س��ند در دس��ت تهیه 
کمیسیون نظارت شورا مبنی بر بررسی حقوقی و 
قانونی وظایف دستگاه های ذی مدخل در ارتباط با 

حوادث غیر مترقبه شهر تهران است. 
در ماده واحده طرح آمده است:»شهرداری تهران 
 باید ظرف مدت 4ماه از تاری��خ ابلاغ این مصوبه با 
در نظ��ر گرفتن وظایف و اعتب��ارات در نظر گرفته 
شده سازمان ذی ربط در حوادث غیرمترقبه کشور 
و س��ایر قوانین و مقررات، لایحه جامعی به منظور 
کمک به خسارت دیدگان حوادث طبیعی آنی در 

شهر تهران تهیه و به شورا ارایه کند.«

روی میز خبر محمدعلی نجفی در جلسه معارفه اش به عنوان سرپرست وزارت علوم: 

پرونده بورسیه های غیرقانونی را با همان شدت دنبال می کنم
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  معاون اول رئیس جمهوری: 10 وزیر علوم دیگر هم بیاید، بورسیه ها را ول نمی کنیم

اطلاعیه مهم مرکز لرزه نگاری در رد شایعات اخیر

بی هنجاری لرزه ای در مناطق کشور 
مشاهده نمی شود

مرکز لرزه نگاری کش��وری موسس��ه ژئوفیزیک 
دانشگاه تهران در اطلاعیه ای با ابراز تاسف از شایعات 
بی اس��اس درخصوص زلزله ه��ای قریب الوقوع که 
موجب تشویش اذهان عمومی می شود، تأکید کرد: 
تنها در منطقه مورموری استان ایلام که در تاریخ 27 
مرداد 1393 زمین لرزه ای به بزرگی 6/2 ریش��تر را 
تجربه کرده است در سایر مناطق کشور بی هنجاری 

لرزه ای مشاهده نمی شود. 
در این اطلاعیه آمده است: »جایگاه زمین ساختی 
ایران زمین همزیس��تی با زمین لرزه را برای ایرانیان 
اجتناب پذیر کرده اس��ت. از زمان رخداد زمین لرزه 
1369 رودب��ار – منجیل تاکنون با ه��ر رویداد هر 
زمین لرزه بزرگ در کش��ور، متاسفانه برخی با طرح 
مطالب بدون پایه علمی و نشر اکاذیب موجب سلب 

آسایش و تشویش اذهان عممومی می شوند. 

ابولا به انگلیس رسید
ایرنا| مقامات بهداشتی انگلیس عصر روز شنبه 
تأیید کردند که اولین مورد ابتلا به ویروس مهلک و 

همه گیر »ابولا« در این کشور مشاهده شده است. 
وزارت بهداشت انگلیس اعلام کرد آزمایش های 
صورت گرفت��ه روی یک بریتانیایی ک��ه در جریان 
اقامتش در کشور س��یرالئون به این ویروس مبتلا 

شده، مثبت بوده است. 
این وزارتخانه بدون اش��اره به جزییات مربوط به 
این بیمار بریتانیایی گفته است که او درحال حاضر 
به منظور درمان این بیماری که تاکنون جان یک هزار 
و 427 نف��ر را در غ��رب آفریقا گرفته اس��ت، تحت 

مراقبت های پزشکی قرار دارد. 

رئیس سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس 
کشور مطرح کرد

وجود ۵ هزار و ۴۰۰ پروژه نیمه تمام 
آموزشی در کشور

تس�نیم| رئیس سازمان نوس��ازی، توسعه و 
تجهیز مدارس کشور گفت: ۵ هزار و  400 پروژه 
نیمه تمام آموزشی در کشور وجود دارد که قابل 

واگذاری به خیران است.  
مرتضی رئیس��ی  اظهار داش��ت: سرانه فضای 
آموزشی کش��ور ۵3 میلیون مترمربع است که 
دو میلیون متر مرب��ع آن اختص��اص به فضای 
ورزش��ی و دو میلی��ون متر مرب��ع اختصاص به 
فضای پرورش��ی دارد.  وی افزود: بای��د به ازای 
هر دانش آم��وز ۵/2 مترمربع فضای آموزش��ی 
اس��تاندارد داش��ته باش��یم اما آن چی��زی که 
هم اکنون در کشور با آن مواجهیم این است که به 
ازای هر دانش آموز 4/9 متر مربع فضای آموزشی 

داریم. 
رئیس��ی بی��ان ک��رد: در اس��تان های یزد، 
چهارمحال و بختیاری، کهگیلویه و بویراحمد 
و س��منان به لحاظ سرانه اس��تاندارد آموزشی 
وضع مطلوبی داریم اما در استان های سیستان 
و بلوچس��تان، البرز، لرستان و آذربایجان غربی 
وضع سرانه آموزشی پایین تر از میزان استاندارد 

است. 
او ادامه داد:  در اس��تان سیستان و بلوچستان 
س��رانه فضای آموزش��ی به هزای هر دانش آموز 
3 میلیون متر مربع اس��ت درحالی که استاندارد 
آن 4/9 مترمربع است، بحث ایجاد کلاس ششم 
در مقطع ابتدایی باعث ایجاد فشار در دبستان ها 
ش��د و این موض��وع فاصل��ه فضای اس��تاندارد 

دانش آموزی با سرانه استاندارد افزایش داد. 

خبر

شهروند| »مهتاب کرامتی« سفیر کمپین »کودکانِ 
امید« در ایران ش��د.  این کمپینی اس��ت که شرکت 
سامس��ونگ برای حمایت از کودکان کم توان، نابینا 
و کم بینا و نیز حمایت از کودکان بازمانده از تحصیل 
فعال کرده است.  »دوک پارک« مدیرعامل سامسونگ 
در ایران دیروز در نشس��تی »مهتاب کرامتی«، بازیگر 
سینما و سفیر پیشین را به عنوان پیام رسان و سفیر 
صلح کمپین ک��ودکان امید در ای��ران معرفی کرد.  
کمپینی که به گفته او با اهداف اجتماعی فعال شده 
و در راستای طرح و برنامه های مسئولیتِ اجتماعی 
سامس��ونگ فعالیت می کند.  »پارک« در این برنامه 
از ش��رکت های بزرگ و برندهای ش��ناخته ش��ده و 
س��رمایه گذاران بخش خصوصی دعوت ک��رد تا در 
راستای خلق ارزش های اجتماعی نقش آفرین باشند 
و به مس��ئولیت اجتماعی که در ای��ن زمینه متوجه 
آنهاس��ت عمل کنند.  به گفته او »کرامتی« به عنوان 
سفیر کمپین کودکان امید انتخاب شده تا پیام این 
کمپین را که کم��ک و حمایت از کودکان اس��ت به 
گوش جامعه، فعالان اجتماعی و رسانه ها برساند. به 
گفته مدیرعامل سامسونگ در ایران، این کمپانی در  
س��ال 2014 راه اندازی 4کتابخانه گویا، تأسیس یک 
مرکز مهندسی و تجهیز 10مدرس��ه به کلاس های 
هوشمند موس��وم به کلاس های آینده را در دستور 
کار دارد.  در همی��ن رابطه پیش از این با مش��ارکت 
1200نفر از داوطلبان ایرانی، 1۵0 کتاب صوتی برای 
نابینایان ایران آماده شده بود.  نابینایانی که تعداد آنها 
در ایران یک میلیون و 700 هزار نفر اعلام شده است. 
در سال های گذشته کتابخانه های گویا با هدف بهبود 
کیفیت آموزش به کودکان نابینا و کم بینا و تسهیل 

فعالیت های آموزش��ی آنها در شهرهای بندرعباس، 
کاشان، زنجان، س��نندج، ارومیه، ارسنجان، زاهدان 
و گرگان راه اندازی ش��ده بود امس��ال هم قرار اس��ت 
در چهار ش��هر دیگر چهار کتابخان��ه گویای جدید 
راه اندازی ش��ود . علاوه بر همه اینها در جلسه دیروز 
اعلام شد آکادمی مهندسی با ظرفیت ۵00نفر برای 
دانش آموزان 16 تا 17ساله و با همکاری سازمان فنی 
و مهندسی استان تهران راه اندازی می شود.  هدف از 
راه اندازی این آکادمی آماده سازی دانش آموزان و ایجاد 
فرصت های ش��غلی برای آینده آنهاست. مدیرعامل 
شرکت سامسونگ در این باره گفت: »در این آکادمی 
دروس مکانی��ک و الکترونیکی کارب��ردی تدریس 
می شود. این بخشی از برنامه جهانی است که در ۵۵ 
کش��ور برای حمایت از کودکان اجرا می شود.  هدف 
ما این است که در ایران فرصت های شغلی بیشتری 
ایجاد کنیم.  در ادامه این نشس��ت و پس از معرفی و 
اعلام برنامه هایی که قرار اس��ت این شرکت در حوزه 
مسئولیت های اجتماعی اش در ایران و ذیل کمپین 
کودکان امید اج��را کند، مهتاب کرامت��ی به عنوان 
س��فیر این کمپین گفت: »در  س��ال 90، 3 میلیون و 
300 هزار کودک بازمان��ده از تحصیل در ایران وجود 
داشته است، دغدغه مشترک من و سامسونگ توجه 
به این موضوع و وضع این کودکان اس��ت که در بحث 
آموزش، زمینه ها برای توانمندس��ازی این کودکان 
فراهم ش��ود.  کمپین کودکان امید، فرصتی اس��ت 
که امید را به فرزندان ما هدیه می دهد و ش��رایطی را 
فراهم می کند که حداکثر توانمندی ها و استعدادهای 
کودکان را ش��کوفا کنیم و در گوش��ه و کنار کش��ور 
عزیزمان امکانات آموزشی برایش��ان به وجود آوریم.« 

مهتاب کرامتی سفیر کمپین کودکانِ »امید در ایران« شد
شرکت سامسونگ از نابینایان، کودکان بازمانده از تحصیل و دانش آموزان مناطق محروم حمایت می کند

شهروند| چهارش��نبه تاریخی گذشت، یکشنبه 
تاریخی آمد. دیروز »محمدعلی نجف��ی« برای بار دوم 
به یکی از ساختمان های دولتی دولت یازدهم رفت تا 
جای وزیری را بگیرد که نمایندگان مجلس در یکی از 
سیاسی ترین استیضاح های وزرا در دولت های گذشته، 
او را در چهارشنبه ای که گذشت از کار کنار گذاشتند؛ 

رضا فرجی دانا. 
دیروز وزارت علوم بعد از گذشت 9 ماه از ریاست رضا 
فرجی دانا، رئیس دیگری به خود دید که البته این بار 
آمده تا حداقل برای سه ماه سرپرست این وزارت باشد. 
محمدعلی نجفی به همراه اسحاق جهانگیری، معاون 
اول رئیس جمهوری و تعدادی از رؤسای دانشگاه ها و 
اعضای هیأت دولت دیروز ب��ه وزارت علوم رفت تا هم 
س��کان این وزارت را با حکمی که حسن روحانی روز 
چهارشنبه گذشته به او داد در دست بگیرد و هم بگوید 
از نتیجه استیضاح ناراحت اس��ت. او حرف مهم تری 
هم دیروز داشت؛ نجفی در جلس��ه معارفه اش گفت 
که برنامه های دولت با تغییر وزیر علوم عوض نشده و 
پرونده بورسیه های غیرقانونی شفاف دنبال می شود؛ 
موضوعی ک��ه از آن به عنوان یکی از اصلی ترین دلایل 
اس��تیضاح فرجی دانا به دلیل افش��ای 3 هزار و 700 

بورسیه غیرقانونی دکترا در دولت دهم یاد می شود. 
نجفی، سرپرس��ت وزارت علوم تحقیقات و فناوری 
در ادام��ه حرف های��ش دراین باره گفت: »بورس��یه و 
مدرس شدن افرادی با هوش کمتر از متوسط، باعث 
نگرانی دولت از وزارت علوم اس��ت، م��ا به پرونده های 
بورسیه های وزارت علوم حساس هستیم. ما برنامه های 
خود را با شفافیت دنبال می کنیم و با شفافیت به پرونده 
بورسیه ها رسیدگی می کنیم و همه را در جریان نتایج 

بررسی های خود قرار می دهیم.« 
او در ادامه با اش��اره به ش��خصیت اخلاقی و علمی 
فرجی دانا گفت: »اگر من در جلس��ه استیضاح بودم از 
کوره در می رفتم اما فرجی دانا کاملا به اصول اخلاقی 
توجه می کرد. استیضاح فرصتی برای فرجی دانا شد تا 
وقت خود را صرف علم و پژوه��ش کند اما به هرحال 
لطمه ای به نظ��ام آموزش عال��ی وارد ش��د. برای ما 
استیضاح تمام شده است گرچه از نتیجه آن خوشحال 
نیس��تیم اما از حالا به بعد نگاه ما به آینده و توس��عه و 

پیشرفت و حل مشکلات کشور است.« 
او ادام��ه داد: »ما باید تلاش کنیم  س��ال تحصیلی 
با نش��اط آغاز شود. فرجی دانا در دانش��گاه ها و وزارت 
علوم همکاران خوبی انتخ��اب کرده و جای نگرانی در 
این رابطه وجود ندارد. البته دانشگاه ها مشکلاتی هم 
دارند و امی��دوارم دولت کمک کند ت��ا بخش عمده 
دغدغه دانشگاهیان صرف مس��ائل آموزشی و علمی 
و نه مسائل مالی شود. برنامه های دولت با تغییر وزیر 
علوم عوض نشده است. فرجی دانا سیاست های دولت و 
رئیس جمهوری را دنبال می کرد و تا زمانی که روحانی 
رئیس جمهوری باش��د هر وزی��ری برنامه های دولت 
را ادام��ه می دهد.« او دو روز پی��ش هم در مصاحبه ای 
گفته بود که در وزارت علوم کمیته ای برای بررس��ی 

»بورسیه های غیرقانونی« تشکیل خواهد شد. 
نجفی در ادامه در تش��ریح برنامه ه��ای خود برای 
وزارت علوم گفت: »در هشت س��ال گذشته بخشی از 
اختیارات دانش��گاه ها از آنها گرفته شد که اکنون باید 
این اختیارات بازگردانده ش��ود و استقلال دانشگاه ها 
مورد توجه قرار گیرد. البته باید حدود و ثغور استقلال 
دانشگاه ها مشخص شود. بخش��ی از اختیارات وزارت 
علوم از آن گرفته ش��ده که باید با تعامل و استدلال با 

سایر دستگاه ها این اختیارات را بازگرداند.« 
به گفته او باید تصمیمات وزارت علوم براساس یک 
نظام تصمیم ساز گرفته شود که این نظام باید براساس 

خردجمعی حوزه آم��وزش عالی طراحی ش��ود: »در 
س��ال های گذش��ته توجه به کمیت در آموزش عالی 
به این نظام لطمه وارد کرده که اکنون باید به کیفیت 

آموزش عالی نیز توجه بیشتری کرد.«
جهانگیری: 10 وزیر علوم هم تغییر کند 
»بورسیه های غیرقانونی« پیگیری می شود

اس��حاق جهانگیری، مع��اون اول رئیس جمهوری 
که چهارشنبه هفته پیش رضا فرجی دانا را در جلسه 
اس��تیضاحش در مجلس همراهی کرده بود دیروز به 
ساختمان وزارت علوم آمده بود تا این بار هم نجفی را در 
اولین روز سرپرستی اش بر وزارت علوم همراهی کند و 
هم فرجی دانا را »تکریم« کند. او گفت که حتی اگر 10 
وزیر علوم در این دولت تغییر یابند اما باز هم موضوع 
بورس��یه های غیرقانونی پیگیری خواهد شد: »نباید 
به سادگی از بحث بورسیه ها گذشت. علم کشور همواره 
از رانت و فس��اد به دور بوده و هیچ گاه در دانش��گاه ها 

سخنی از این مسائل نبوده است.«
او با بیان این که همه مردم و مسئولان از سهمیه ای 
که به برخی از گروه ها داده شده انتقاد کرده اند، گفت: 
»240 هزارنفر در آزمون دوره دکتری شرکت می کنند 
و 12 هزار نفر از آنها در این دوره پذیرش می شوند؛ چرا 
باید بورسیه ای که از ابتدا معلوم است در داخل تحصیل 
کند؟ کسانی که حداقل ها را نیز ندارند جانمایی شده و 
عضو هیأت علمی شوند و دولت هزینه تحصیل آنها را 
پرداخت کند.«  معاون اول رئیس جمهوری ادامه داد: 
»نجابت فرجی دانا و همکارانش باعث شد تا بسیاری از 
مسائل را در جلسه استیضاح نگوید ولی حتما این دولت 
موضوع بورس��یه های غیرقانونی را پیگیری می کند 

حتی اگر 10 وزیر علوم تغییر کند.«
او گفت: »ض��رورت مردم س��الاری ایجاب می کند 
که حق اس��تیضاح مجلس را بپذیریم اما نباید حق و 
حقیقت را از یاد ببریم. در روز اس��تیضاح و در مجلس 
شورای اسلامی برای همگان روشن شد که فرجی دانا با 
نهایت اخلاق و در پیش گرفتن روشی علمی از خود و 

برنامه هایش دفاع کرد.«
در مراس��م تکریم فرجی دان��ا و معرفی محمدعلی 
نجفی علاوه بر معاون اول رئیس جمهوری، سیدحسن 
قاضی زاده هاشمی وزیر بهداش��ت، درمان و آموزش و 
پزشک، حجت الاسلام والمسلمین علی یونسی دستیار 

رئیس جمهوری در امور اقلیت ها و محمد شریعتمداری 
معاون اجرایی رئیس جمهوری، حس��ام الدین آش��نا 
مشاور فرهنگی رئیس جمهوری، محمدجواد لاریجانی 
دبیر ستاد حقوق بشر قوه قضائیه، معاونین، مشاورین و 
مدیران کل وزارت علوم، تحقیقات و فناوری و تعدادی 

از روسای دانشگاه های مهم کشور حضور داشتند. 
جهانگیری در ادام��ه درباره علل حضور نداش��تن 
حسن روحانی در جلسه استیضاح وزیر علوم توضیح 
داد. او گف��ت که از روزهای اول دولت ق��راری بین او و 
رئیس جمهوری گذاشته ش��د و تقسیم کاری صورت 
گرفت که بر مبنای آن رئیس جمهوری در جلس��ات 
اس��تیضاح وزرا ش��رکت نکنند و جهانگیری به جای 
روحانی حض��ور یابد: »در آن مقطع ب��ه آقای روحانی 
گفتم که براس��اس آیین نامه داخلی مجلس شورای 
اس��لامي، معاون اول رئیس جمه��وری نمی تواند در 
جلسات استیضاح س��خنرانی کند اما ایشان گفتند 
که هیچ موردی نیس��ت چون در دولت های آیت الله 
 هاشمی و حجت الاسلام خاتمی روسای جمهور برای 
اس��تیضاح به مجلس رفته  اند و این مس��أله در دولت 
گذشته باب ش��د.«  معاون اول رئیس جمهوری ادامه 
داد: »در روز شروع به کار دولت آقای روحانی 16 میلیارد 
تومان پ��ول را به یک دانش��گاه غیرانتفاع��ی دادند؛ 
دانش��گاهی که هنوز مجوزهای لازم را نگرفته بود. در 
آخرین فرصت اداری چکی صادر می شود و می مانند تا 
مبلغ آن وصول شود بعد می گویند سیستم خوب اداره 
شده است. این پول ریال به ریالش پول بیت المال است. 
اگر آقای خاتمی به جای 16 میلیارد تومان، 16 میلیون 
تومان برده بود برخ��ی از روزنامه ه��ای مدعی آبرو و 

حیثیتش را می بردند.« 
فرجی دانا: استیضاح مرا ناامید نکرد

در ادامه جلس��ه معارفه نجفی و تکریم فرجی دانا، 
نوبت به رضا فرجی دانا رس��ید که حالا از او با نام وزیر 
سابق علوم یاد می شود. او با بیان این که نا امید کردن 
مردم از نتیجه رأی 24 خرداد 92 یکی از سناریوهایی 
اس��ت ک��ه روی آن کار می ش��ود، گف��ت: »دول��ت 
دستاوردهای بزرگی داشته است اما عده ای می خواهند 
امید به دولت را از بین ببرند و در این راس��تا در حوزه 

دانشگاه ها فعال شده اند.« 
او ادام��ه داد: »رئیس جمه��وري خواه��ان حداکثر 

مشارکت دانشگاهیان است. من در این زمینه هر کاری 
را که بتوانم انجام می دهم و استیضاح در من ناامیدی 
ایجاد نکرده؛ بلکه من نس��بت به گذش��ته امیدوارتر 
ش��ده ام.« فرجی دانا گفت: »دش��من تلاش می کند تا 
جوانان را نس��بت به انقلاب ناامید کند، اما ما باید باور 
کنیم می توانیم به قله های علمی برسیم و دانشگاه ها 
را از فضای سیاس��ی بیرون از دانشگاه جدا کرده و این 
امی��د را به آنان بدهیم که فعالیت آنها در دانش��گاه ها 
مورد قضاوت عده ای بیرون از دانشگاه قرار نمی گیرد. 
در جلس��ه دیدار با مقام معظم رهبری در ماه رمضان 
جمعی از اس��اتیدی که در گذش��ته از حضور در این 
جلسه محروم بودند دعوت شده بودند و آنها با حضور 
خود ثابت کردند طرفدار نظام هستند و با کسانی که 
خود را یکه طرفدار نظام می دانند تفاوتی ندارند و یکی 
از دستاوردهای من این بود که همه سلایق را زیر خیمه 

نظام جمع کردم.« 
 حلالیت طلبی

 یک موافق استیضاح از فرجی دانا
در ادامه این جلسه سعدالله نصیری قیداری، معاون 
پارلمانی و حقوق��ی وزارت علوم س��خنرانی کرد. او با 
اشاره به حواشی روز اس��تیضاح فرجی دانا گفت: »در 
جریان استیضاح، دکتر فرجی دانا می توانست مطالب 
زیادی را پشت تریبون مجلس بگوید، چراکه تمام آنها 
را در اختیار داشت و در مقابل حرکاتی که انجام گرفت، 
مقابله به مثل کند، اما ایش��ان اهل افشاگری نیست و 
در تمام این مدت توصیه می کردند که میز وزارت را به 
قیمت آن که آبروی کسی خدشه دار شود، نمی پذیرند. 
او در این مدت تمام تلاش خود را کرد تا جایگاه وزارت 
علوم را ارتقاء دهد. به درستی فرجی دانا جایگاه وزارت را 

ارتقاء دادند نه آن که وزارت جایگاه ایشان را.« 
معاون پارلمانی و حقوقی وزارت علوم گفت: »آن روز 
فرد دیگری از سخنرانان موافق استیضاح، نزد من آمد 
و درخواس��ت کرد که از دکتر فرجی دانا عذرخواهی و 
حلالیت بطلبم. اما من به ایشان گفتم که فرجی دانا در 
آن جا حضور دارد و او با فرجی دانا در یک فضای کاملا 
اخلاقی روبوسی کردند. همچنین فرجی دانا به سمت 
یکی دیگر از نمایندگان رفت و با او مصافحه انجام داد 
که این نوع حرکات نشان از منش و اخلاق مداری دکتر 

فرجی دانا دارد.« 
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